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Tavasznyitó

Kézműves vásár és

Piac

Herceghalomban

március 11 én

Helyszín:

Kulturális és Egyházi 
Központ környéke

Február 23. (csütörtök)

18.00 óra – Községi Könyvtár 

 Ø „100 éves Vitézi Rend” vándorkiállítás. 

(A kiállításon 1920 és 1945 közötti eredeti tárgyak 

és iratok láthatók.) Megtekinthető március 17-éig.

Február 25. (szombat)

10.00 – Községi Könyvtár 

 Ø Kézműveskedjünk együtt! Fűzfajátékok készítése.

Március 11. (szombat)

 9.00 – 14.00 – KEK és Környéke,  Községi Könyvtár

 Ø Tavasznyitó és piac 

Március 15. (szerda)

17.00 - Sportcsarnok

 Ø Az 1848-49-es forradalom és szabadságharc 

emlékére rendezett ünnepi műsor és fáklyás séta.  

Március 18. (szombat)

16.00 - Községi Könyvtár

 Ø Harangozó Imre néprajzkutató előadása 

„Napkeleti kalászat” címmel

18.00 - Községi Könyvtár

 Ø Kövesi Krisztina népművész, 

kékfestő kiállításmegynyitója

Március 21. (kedd)

18.00 – Kulturális és Egyházi Központ

 Ø Közmeghallgatás 

Március 30. (csütörtök)

18.00 - Községi Könyvtár

 Ø Orosz Rita előadása 

„Nők a francia történelemben” címmel

A szervezők a programváltoztatás jogát fenntartják.

Programajánló
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Az elmúlt év végén – ahogy a Hírmondóból is értesülhet-
tek- két képviselőtársunk döntött úgy a megváltozott élet-
helyzete miatt, hogy lemond mandátumáról. Így új alpol-
gármestert választottunk Róka Péter személyében, illetve 
két régi-új képviselő kezdhette meg munkáját a testület-
ben: decemberben Erdei László, idén januárban pedig Pörge 
Sándor.
A képviselői eskütételek után, a közelmúltban ismét meg-
alakulhattak a bizottságok is, így újra a megszokott me-
netrendben zajlik az önkormányzati munka. Mindannyian 
azon dolgozunk a ciklus hátralévő részében, hogy Herceg-
halom megőrizze gazdasági stabilitását, a település pedig 
tovább fejlődhessen a közösen kijelölt célok mentén.
Ehhez szinte minden adott, ugyanis a település az elmúlt 
évet több mint 1,1 milliárd forint pénzmaradvánnyal zárta, 
azaz soha ilyen jó évet nem zárt Herceghalom! A tervezett-
nél jóval alacsonyabb volt a kiadás, és jóval több a bevétel, 
sőt, az igen tudatos és takarékos gazdálkodásunk – mely 
ezt a nagyösszegű megtakarítást eredményezte – mellett 
számos projektet valósítottunk meg a tavalyi évben. Ezek 
közé tartozik a kápolnafelújítás befejezése, a temető térkö-
vezése, a futókör kialakítása, a Dombhát, az Árvácska utca 
és a Nyír köz aszfaltozása, a két játszótér bővítése, vala-
mint elkezdődött az óvoda bővítése is. Az eredményért itt 
is szeretnék köszönetet mondani a Polgármesteri Hivatal 
dolgozóinak és a 2022-ben regnáló képviselő-testületnek, 
dr. Szendrei Bencének, aki 2019–2022 decemberéig volt a 
Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság elnöke!
Ahhoz, hogy az idei év is hasonlóan sikeres lehessen, és a 
nehezítő körülmények ellenére a tervezett jelentős fejlesz-
téseink is megvalósulhassanak, megkezdődött az újonnan 
felállt bizottságokban a munka, a költségvetés tervezése. A 
képviselők javaslatai mellett szeretném, ha az Önök elkép-
zelései, ötletei, javaslatai mentén gondolkodnánk a 2023-as 

évről is. Alkalmanként a könyvtárba invitálom Önöket be-
szélgetni, ahol egy tea mellett vitathatjuk meg a felmerülő 
problémákat, javaslatokat. Ezeknek az időpontjáról a kö-
zösségi médiafelületeken és a település weboldalán talál-
hatnak információt. Hiszem, hogy közösen kell tovább ala-
kítanunk Herceghalom jövőjét, így bíztatom Önöket, hogy 
minél többen jöjjenek el, beszélgessünk, vitassuk meg ter-
veinket, álmodjuk együtt a jövőt!
Nem csak akkor jó érzés herceghalominak lenni, amikor 
valamelyik sikeres beruházásról, irigylésre méltó gazda-
sági eredményről számolhatok be. A minap egy szomorú 
eset kapcsán, majd pedig egy szélvihar után tapasztalhat-
tuk meg, hogy milyen különleges emberekkel alkotunk egy 
közösséget itt, Herceghalomban. Február elején az utcán 
lett rosszul egy falunkbéli; az újraélesztését a mentősök 
telefonos iránymutatásával rögtön elkezdték az éppen arra 
járók, illetve rövid időn belül – egy applikációnak köszön-
hetően – egy képzett elsősegélynyújtó is a helyszínre érke-
zett. Gebri Dániel, Bajnai Györgyné (Kati), Szegedi Imréné 
(Ildikó) és Nagy László bátor és önzetlen helytállásának 
köszönhetően a mentősöknek sikerült stabilizálni az idős 
férfi állapotát. Mind a magam, mind pedig a hozzám for-
duló hozzátartozók nevében szeretném hálámat és köszö-
netemet kifejezni az életmentő beavatkozásért a civileknek 
és a mentősöknek is. Szintén köszönet illeti Simon Marika 
és Salga József polgárőreinket, akik a szélvihar miatti ká-
rok elhárításában és a helyreállításában, illetve a lakosság 
gyors és pontos tájékoztatásában vettek részt.

Szívből remélem, hogy közösségünk minél több tagjával 
találkozhatok március elején, Tavasznyitó rendezvényün-
kön is! Szeretettel várom Herceghalom minden lakosát!

Csizmadia Zsuzsanna polgármester

Tisztelt Herceghalomiak!
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Civilek
– Elindítottuk az évet civil szervezeteinkkel, intézmé-
nyeinkkel. Egy jó hangulatú megbeszélésen összehan-
goltuk idei programjainkat, teendőinket, feladatainkat. 
Köszönöm mindenki részvételét és konstruktív javasla-
tát, ötletét! 

Móricz ligeti játszótér
– Utolsó simításokhoz érkeztünk a Móricz ligeti játszó-
tér felújítása kapcsán, melyet a Magyar Falu Programból, 
illetve önerőből, az önkormányzat 2022. évi költségveté-
sének a Felhalmozási kiadás felújítási keretéből valósí-
tunk meg. A játszótér vidám krokodil ugróiskolával, kör-
forgóval és padokkal gazdagodik, illetve kismotorozásra 
alkalmas „tanpálya” is szórakoztatja majd a gyerekeket.

Iskola
– Részt vettem az iskola félévzáró értekezletén, ahol töb-
bek között elhangzott az is, hogy önkormányzatunk ta-
valy 3 650 000 Ft támogatást nyújtott a pedagógusoknak 
a polgármesteri jutalmam, illetve a civil keret terhére. A 
herceghalomi diákok tehetséggondozására és felzárkóz-
tatására 2 500 000 Ft-ot, míg 1 650 000 Ft-ot sporteszkö-
zökre fordítottunk, illetve elkészítettük az iskolabővítés 
koncepció- és engedélyezési tervét. 
– Szülői jelzés érkezett felém, hogy az iskola 2 tanter-
mében valamilyen oknál fogva hideg van. Ellenőriztük az 
érintett termeket, amelyek a régi épületrészben vannak, 
nagy a belmagasságuk és rossz a szigetelésük. Azonnali 
megoldásként fűtőpanelek beszerzését láttuk a leghaté-

A polgármester naptárából
konyabbnak. Már fel is szereltük őket. Nyilván, hosszabb 
távon más megoldást keresünk, de mos ezt meg kellett 
lépnünk, hogy ne hidegben üljenek gyermekeink. 

Beszéljük meg!
– A 2023-as esztendő költségvetésének összeállítása 
kapcsán párbeszédre hívtam a lakosokat a könyvtárba. 
Köszönöm, hogy sokan megtiszteltek jelenlétükkel, mert 
fontos és hasznos dolgokról tudtunk egyeztetni.

Projektnap
– Ha kedd, akkor projektnap, azaz mindig számba vesz-
szük pályázatainkat. Ezúttal ellenőriztük óvodánk új, 
épülő tagépületénél a munkálatokat. Szépen haladunk. A 
TOP PLUSZ pályázat segítségével gyönyörű csoportszo-
bák és tornaszoba épül a Thallóczy és Patak utca sarkán.

Pihenőpadok
– Három darab nagyméretű kültéri pihenőpadot he-
lyezünk ki tavasszal a faluba, amint az időjárás engedi. 
Ezekkel a 2-3 személyes nyugágyakkal első sorban a fi-
ataloknak szeretnénk kedvezni, akik zárt közösségi terek 
hiányában a szabadban tölthetik el együtt szabadidejü-
ket. A kéréseknek megfelelően, valószínűleg a Mehrstet-
ten parkban, a Móric ligeti játszótér környékén és a Liget 
utcai parkban kapnak helyet.



Baba-mama Klub
– Szép lassan mindennek a végére érünk. Most a Baba-
mama Klubot sikerült felújítanunk. Kifestettünk, lepar-
kettáztuk és új lámpákat és bútorokat vásárolunk, hogy 
méltó helyen „babázhasson” mindenki. 

Kiserdő
– A 2020-ban megvásárolt „háromszög” telek után egy 
másik fontos helyi területet sikerült megszereznie Her-
ceghalom Község Önkormányzatának: három év meg-
feszített, folyamatos munkánknak köszönhetően per és 
tehermentesen az önkormányzat tulajdonába került a 
központi helyen fekvő Kiserdő. Bele sem merek gondolni, 
mi lett volna, ha nem küzdünk ezért annyira. Most már 
megkönnyebülhetünk. Óriási sikernek tartom.
(Fotó: Kristóf István)

Parkolás
– A parkolással kapcsolatos problémák megoldására 
2021-ben rendeletet hozott a képviselő-testület. Eszerint 
hétköznap egy órát lehet parkolni, óratárcsával, hétvé-
gén nincs időkorláthoz kötve a Gesztenyés úti, 40 darab 

parkolóhelyen való parkolás. Ez az intézkedés az elmúlt 
másfél évben bevált, a mai napig jól működik. Ezt a ren-
deletet „finomhangolta” a képviselő- testület a gyer-
mekes szülők, a pedagógusok, a közfeladatot ellátók és 
az orvosi rendelésre érkezők érdekében. Az iskola előtti 
részen 9 darab parkolóhelyet biztosítunk a tanárok ré-
szére, akik megkapták az ehhez szükséges engedélyt. 
A tervezet szerint a Gesztenyés úton az Őszirózsa utca 
irányából a Zsámbéki út felé baloldalon található par-
kolóknál munkanapokon reggel 8 és 15 óra között tilos 
várakozni. A jelzőtábla a tervek szerint a következőképp 
módosul: „MUNKANAPOKON 8-15 KIVÉVE ENGEDÉL�-
L�EL”, más változás nem lesz. A Hivatal mögötti parko-
lóban is – a tervezet szerint – munkanapokon reggel 8 és 
15 óra között csak engedéllyel lehet parkolni, ott sem lesz 
más változás. A parkoló Sándor udvar felöli behajtójánál 
„Mindkét irányból behajtani tilos” „MUNKANAPOKON 
08-15 KIVÉVE ENGEDÉLL�EL” kiegészítéssel tervezzük 
szabályozni a parkoló használatát.

Kassza
– Egymilliárd-egyszáztizenegymillió-egyszázkilenc-
vennégyezer-egyszáznyolcvan forint önkormányzatunk 
előző évi pénzmaradványa. Az igen tudatos és takarékos 
gazdálkodás mellett a tervezettnél jóval alacsonyabb volt 
a kiadásunk és jóval több a bevételünk! Soha ilyen jó évet 
nem zárt Herceghalom! Pedig számos projektet megvaló-
sítottunk a tavalyi évben. Emlékeznek?  Csak a legjelen-
tősebbek: befejeztük a kápolna felújítását, futókört ala-
kítottunk ki, leaszfaltoztuk a Dombhát, az Árvácska utcát 
és a Nyír közt, letérköveztük a temetőt, bővítettük két ját-
szóterünket, valamint elkezdtük óvodánk bővítését.

A Magyar Kultúra Napja
– Együtt ünnepeltünk a könyvtárban ezen a jeles napon, 
ahol Benkő Péter színművész és Udvarhelyi Boglárka 
operaénekes 19. és 20. századi költők gondolatait tolmá-
csolta versben és dalban.
(lsd. borítóképünket!)
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Tekintettel dr. Szendrei Bence lemondására, illetve ko-
rábban Róka Péter alpolgármesterré választására, a tes-
tületi ülésen új bizottsági tagokat is kellett választani, 
hogy a munka zavartalanul folytatódhasson. Elsőként 
visszavonásra került a korábbi bizottsági tagok megbíza-
tása, majd megválasztották az újakat.
A képviselők szavazása alapján a Humán és Környezet-
védelmi Bizottság elnöke Cserkuti Edina képviselő, el-
nökhelyettese Somogyi Kálmán képviselő, tagja pedig 
Pörge Sándor képviselő lett. (Galai Katalin és Schubert 

Szilvia külsős bizottsági tagok megbízatása nem válto-
zott.)
Ugyancsak döntés született a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság összetételéről. Erdei László képviselőt 
elnöknek, Pörge Sándor képviselőt elnökhelyettesnek, 
Cserkuti Edinát és Somogyi Kálmán képviselőket pedig 
tagnak szavazták meg. (Hargitai Ádám és Viz Dávid kül-
sős bizottsági tagok megbízatása nem változott.) 
Losonczy Csongor képviselő nem kívánt tagként részt 
venni egyik bizottságban sem.

Újjáalakultak a bizottságok
DR. SzENDREI BENCE KéPvISElő 2022 DECEMBERI lEMoNDáSA MIATT MEGüRESEDETT 
ÖNKoRMáNyzATI KéPvISElőI MANDáTuMoT A HElyI válASzTáSI BIzoTTSáG PÖRGE SáNDoR 
FüGGETlEN JElÖlT RéSzéRE ADTA KI. Az ÚJ KéPvISElő áTvETTE MEGBízólEvEléT éS 
lETETTE KéPvISElőI ESKüJéT A 2023. JANuáR 31-éN MEGTARToTT RENDKívülI KéPvISElő-
TESTülETI üléSEN.

megszülettek
Újszülöttek 2022. december:
vincze György és vincze-Perger zita Adrienn kislánya, vincze lili
lukács Dániel és lukács-Németh veronika kislánya, lukács Blanka
Madarász levente és Madarász-Torma Dorisz kisfia, 
Madarász zente Márk
Peter Michael Iloakasia és Gáll Isis kisfia, Iloakasia Elias michael
Mészáros Roland és Mészáros-Egedi Erika kisfia, 
Mészáros zétény Brúnó

Újszülöttek 2023. január:
Csónaki Csaba és Csónaki-Gajdics Emese kisfia, Csónaki Regő 
Maczák István és Kaiser Edina kislánya, maczák Emma

Elhunyt
Kaló Sándorné, szül.: 
Fenyvesi Gabriella Erzsébet  
(1950.)

Nyugodjon békében!Isten éltesse őket!
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Bennünket képviselnek:
Pörge Sándor

Az ÖNKoRMáNyzATI válASzTáSI CIKluS FEléNél ARR A KéRTüK HERCEGHAloM 
MEGválASzToTT KéPvISElőIT, HoGy éRTéKElJéK Az ElMÚlT IDőSzAKoT, IllETvE vázolJáK 
FEl TERvEIKET. MINDENKINEK uGyANAzoKAT A KéRDéSEKET TETTüK FEl. EzÚTTAl PÖRGE 
SáNDoR KéPvISElőNEK, AKI JANuáR véGéN TETTE lE KéPvISElőI ESKüJéT.

Mit jelent az Ön számára 
Herceghalom?
Herceghalom számomra a 
gyermekkori eszmélés egyik 
helyszíne, ami 1958-ban 
kezdődött a Herceghalmi 
Általános Iskolában, majd a 
középiskolai és a sorkatonai 
évek után folytatódott fiatal 
felnőttként, amikor is 1972-

ben szüleimmel és testvéremmel beköltözhettünk Herceg-
halomba, a saját tulajdonú családi házunkba. Itt alapítot-
tam családot, itt vertem gyökeret, ahogy mondani szokták, 
de az igazi meghatározó és kiemelt kötődés a településhez 
és lakóközösségéhez számomra 1990-ben, a rendszervál-
toztatást követő első helyhatósági választások után alakult 
ki. Ekkor lettem önkormányzati képviselő, és ez a megbí-
zatás (20 éven át folyamatosan 2010-ig) nagyon sokat tett 
hozzá ahhoz, aki ma vagyok és hátralévő életemben lenni 
szeretnék. Ugyanakkor szívből remélem, hogy életvitelem-
mel, személyes példamutatásommal, megszólalásaimmal, 
baráti és munkakapcsolataimmal én is hozzájárultam a la-
kóközösség alakításához, fejlődéséhez.

Hogy látja, hogyan változott a közösség Herceghalom-
ban az elmúlt években?

A változást én nem években, hanem évtizedekben érzé-
keltetném. Településünk Budapest közelsége, illetve a 
főváros sokoldalú megközelíthetősége miatt már a 90-
es évek elejétől kezdve az egyik legvonzóbb lakóhellyé 
vált a letelepedni, családot alapítani szándékozó fiatalok 
számára. Ennélfogva az elmúlt 33 év radikális és többé-
kevésbé folyamatos változást hozott Herceghalom lakó-
közösségének életében, úgy a lakosság létszámát, mint 
a közösség összetételét kor, vagyoni helyzet, iskolázott-
ság, kulturális, szabadidős igények stb. tekintetében. 

Ezek és a lakosság összetételének folyamatos változása 
a távozók és az újonnan érkezők miatt már önmaguk-
ban is nagy feladatot rónak a közösségi élet szervezőire, 
irányítóira, a civil szervezetekre, a település vezetőire. 
Sajnos mindezekhez még hozzá kell tennünk az elmúlt 
években elindult Covid19-vírus járványt, az egyre nehe-
zedő gazdasági feltételeket, amik egy pezsgő közösségi 
életnek egyáltalán nem kedveztek, kedveznek.

Miért döntött úgy, hogy képviselőként jelölteti magát?

Erre a kérdésre a fent leírtak egyrészt talán már választ 
adnak, másrészt remélem, hogy a két évtizedes tapasz-
talataimmal hasznára lehetek a közösségnek. És van még 
egy része a válaszomnak: érzésem szerint a képviselői 
munka társadalmi megítélése lassan devalválódik. Sze-
retném ennek a közösségi munkának valamelyest visz-
szaállítani a presztízsét.

Ön szerint mi egy képviselő legfontosabb feladata egy 
közösség életében?

Mindenekelőtt a közösség érdekeinek képviselete és vé-
delme. A személyes jelenlét, a személyes kapcsolattartás 
a falu lakóival, hogy a felmerülő kérdésekre, problémákra 
válaszolni tudjon, vagy továbbítsa azokat a polgármes-
ter, a képviselő-testület felé. A döntések meghozatalakor 
pedig meg kell találnia a lakosok és más érdekcsoportok 
érdekei és a gazdasági lehetőségek közötti egészséges 
egyensúlyt, ha kell kompromisszumok, ha kell akkor 
végső esetben akár konfliktusok árán is.

Mi az, amit a ciklus hátralévő idejében szeretne megva-
lósítani vagy szeretné, ha megvalósulna? 

Mivel ez év január 31-én kerültem be a képviselő-tes-
tületbe, a hátralévő idő rövidsége miatt ezért konkrét 
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célkitűzésekről nem beszélnék. Annyit azonban elmond-
hatok, hogy nagyon lényegesnek tartom a takarékos 
gazdálkodást és a beruházások további folytatását. Szin-
tén ilyen fontos a pályázatokon való indulás, amivel biz-
tosíthatjuk a jövő fejlesztéseit, beruházásait a lakosság 
által elfogadott településszerkezeti-, fejlesztési koncep-
cióra alapozva. Erőforrásainkhoz mérten pedig továbbra 
is támogatni kell az időseket, a rászorulókat, szociális 
érzékenységünket fenn kell tartanunk!

Ön szerint milyen fontos beruházások, fejlesztések 
lennének fontosak Herceghalomban?

Olyan fejlesztések, beruházások kellenek, melyek növelik 
a falu adóbevételeit. Persze ezt nem minden áron! Mára 
már világosan látszik, hogy sok tekintetben „kinőttük” 
a falut. Ezeket a problémákat lehetőségeinkhez mérten 
orvosolnunk kell. Csak néhány ilyen fejlesztés bármi-
féle prioritás nélkül: bölcsőde-, óvoda-, iskolabővítés 
(bár nem önkormányzati feladat), orvosi rendelő, több-
funkciós sportcsarnok, új temető kialakítása, beépítetlen 

területek észszerű hasznosítása, szilárd útburkolatok 
mindenhová, infrastrukturális fejlesztések, a lakosság 
kényelmét, ellátását szolgáló fejlesztések, közlekedési 
anomáliák megszüntetése, zajvédelem, szabadtéri kö-
zösségi terek stb.

Milyennek képzeli a jövő Herceghalmát? Milyen lesz a 
település 5 és 10 év múlva? 

Olyannak képzelem el, amilyen akkor lenne, ha az előző 
kérdésre adott válaszaim maradéktalanul megvalósul-
nának! Persze ez képzelgés. Maradjunk a realitásnál, ha 
a fele a felvetett feladatoknak megvalósulna, azt hiszem, 
valamennyien örülhetnénk! 

Tervezi-e, hogy 2024-ben újra jelölteti magát?

Ha az egészségi állapotom megengedi és megkapom 
a lakossági felhatalmazást, akkor szívesen állok a köz 
szolgálatába.

Fotó: Pörge Sándor

MEGHívó
Herceghalom Község Önkormányzatának Képviselő-testülete

tisztelettel meghívja Herceghalom község polgárait a

Kulturális Egyházi Központban
a 2023. március 21-én (kedden) 18 órakor tartandó  

KÖzMEGHAllGATáSáRA.
Téma: a 2022. év beszámolója és a 2023-as év költségvetése

Közérdekű kérdéseiket előzetesen 2023. március 10-éig tehetik fel a helyivagyok@herceghalom.hu e-mail címen, 
papír alapon pedig a herceghalomi COOP üzletben, illetve a Polgármesteri Hivatalnál elhelyezett gyűjtőládába 

dobhatják be munkaidőben. 

Mindenkit szeretettel várunk!

Herceghalom Község Önkormányzatának
Képviselő-testülete nevében:

Csizmadia Zsuzsanna
polgármester
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A szervezők a programváltoztatás jogát fenntartják!
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Harminc éve működik már 
az egyesület, jelenleg a 
helybéliek közül ketten tel-
jesítünk szolgálatot Her-
ceghalomban, Salga József 
és én, illetve Biatorbágy-
ról helyettesítenek minket, 
amikor egyikünk sem ér rá. 
Várjuk azokat, akik szívesen 
csatlakoznának az egye-

sülethez, de az a tapasztalatunk, hogy nem tülekednek a 
feladatért… Fontos megjegyezni, hogy a polgárőr munka 
önkéntes, a polgárőrök a szabadidejükben végzik ezt a te-
vékenységet, díjazás pedig nem jár érte.
A biatorbágyi egyesület 0-24 órában működik Herceg-
halomban is, a szolgálatvezénylés pedig attól függ, hogy 
éppen kinek van rá ideje, de folyamatos a jelenlét. Ezt a 
katasztrófahelyzetek, bármilyen havária felülírhatja, 
ilyen esetekben – mint legutóbb a szélvihar idején – gya-
korlatilag mindegyikünk dolgozik, szolgálatot teljesít. A 
herceghalomi önkormányzat havi 200 ezer forinttal tá-
mogatja az egyesület munkáját, amit szinte teljes egészé-
ben üzemanyagra fordítunk.

Hogyan lehet valaki polgárőr?
Jelentkeznie kell valamelyik (célszerűen a lakóhelyi) pol-
gárőr szervezetnél, ahol elbeszélgetnek vele arról, hogy 
miért szeretne polgárőr lenni és mit is jelent a polgárőr 
feladatok vállalása. Ezután kitölti a belépési nyilatkozatot 
és adatlapot, majd előéletét a Rendőrség ellenőrzi. Tehát 
nem kell erkölcsi bizonyítványt hoznia, a Rendőrség elvég-
zi a szükséges ellenőrzést. Ezután következik egy bizonyos 
idejű (1 év) próbaidő, amely alatt önálló szolgálatot nem tel-
jesíthet. A próbaidő sikeres teljesítése után kaphat polgárőr 
igazolványt és válhat a polgárőrség teljes jogú tagjává.

Milyen ismeretekre van szüksége a polgárőrnek?
Az eredményes szolgálatellátás érdekében, hogy valóban 
segíteni tudjon, ha kell, a jól képzett polgárőrnek rendel-
keznie kell az alapvető jogi, rendészeti, vagyonvédelmi, 
kriminalisztikai, elsősegélynyújtási, mentési és kataszt-
rófaelhárítási, tűzoltási és vegyvédelmi ismeretekkel. 

Ez meglehetősen komplexnek tűnik …
A valóságban is az. A település közbiztonsági referense 
is vagyok, így a felsorolt helyzetekben, esetekben helyt 
kell állni. Nagyon sok olyan feladat van, amelyet a rend-
őrség nélkül is végezhetünk, sőt, végeznünk kell. Persze, 
akadnak olyanok is, amelyet csak velük közösen tehetünk 
meg. Látom a közösségi médiafelületeken, hogy sokan 
szeretnék, ha a renitens közlekedőkkel szemben fellép-
nénk, azonban ez már nem a mi hatáskörünk, legfeljebb 
szép szóval kérhetjük őket – meg is tesszük – a szabályok 
betartására.

Hogy néz ki egy „műszakja”, ha nincs semmilyen rend-
kívüli esemény?
Alapvetően járőrözünk, végig megyünk a falu minden ut-
cáján és figyelünk. Herceghalom közbiztonsága nagyon 
jó, és ez talán a folyamatos, látható jelenlétünknek is 
köszönhető. Nagyon ritkán, de sajnos nálunk is előfordul 
egy-egy betörési kísérlet vagy betörés, kisebb vagyon el-
leni cselekmények, de ezek száma tényleg elenyésző, és 
azért dolgozunk, hogy még kevesebb legyen, mindenki 
biztonságban érezhesse magát.
Úgy látom, a bűncselekmények forrása, kiinduló pontja 
általában egy-egy olyan építkezés, ahol sokan fordulnak 
meg, gyakran váltják egymást az ott dolgozó brigádok. 
Előfordult már, hogy egymástól, azaz egy másik, közel-
ben lévő építkezésről tulajdonítottak el nagyértékű gépe-
ket. A gyorshajtók zöme is közülük kerül ki.

A biztonságunkért
szolgálnak

ÚJ JáRőRAuTó SEGíTI A HERCEGHAloMBAN SzolGálAToT NyÚJTó PolGáRőRÖK MuNKáJáT. 
A BETHlEN GáBoR AlAP 3 MIllIó FoRINTTAl TáMoGATTA JANuáRBAN A BIAToRBáGyI 
PolGáRőRSéG éS ÖNKéNTES TűzolTó EGyESülETET, AzAz A HERCEGHAloMBAN IS 
TEvéKENyKEDő PolGáRőRSéGET. A JáRőRAuTó váSáRláSáT KÖvETőEN MENCzER TAMáS, 
A TéRSéG oRSzáGGyűléSI KéPvISElőJE ADTA áT SzIMBolIKuSAN A KulCSoKAT PéNzES 
FERENCNEK, A SzERvEzET ElNÖKHElyETTESéNEK. Az áTADó uTáN BESzélGETTüNK SIMoN 
MARIKávAl, AKI A MEllETT, HoGy PolGáRőR, A TElEPüléS KÖzBIzToNSáGI REFERENSE IS.
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Szerencsére, a herceghalomiak nagyon együttműködők, 
figyelnek egymásra, így megkeresnek minket, ha valami 
szokatlant, gyanúsat észlelnek.

Már többször szóba hozta a közlekedési problémákat.
Nagyon sokan tőlünk várják erre a megoldást. De, ahogy 
már említettem, ez első sorban a rendőrség hatásköre. 
Másrészt, mindenki, aki volán mögé ül, megszerezte va-
lamikor vezetői engedélyét, vagyis tisztában kell lenni 
a KRESZ-szel. Például azzal, hogy a lakó-pihenő öve-
zetben a legnagyobb megengedett sebesség 20 km/h, de 
azzal is, hogy mit jelent a helységnév tábla alá elhelye-
zett 40 km/h-s sebességkorlátozás. Hosszasan lehetne 
sorolni a be nem tartott szabályokat, de ezeknek a meg-
oldásához a polgárőrség kevés, sőt, talán a rendőrség is. 
A sebességtúllépés egy tipikusan olyan probléma, amit 
mi nem tudunk megoldani, viszont a megoldás kulcsa ott 

van mindenkinél, aki a kormány mögé ül. Újra elmond-
hatom, hogy ettől függetlenül előfordul, hogy figyel-
meztetjük a gyorshajtókat, de nincs eszközünk velük 
szemben.

Az már kiderült, hogyan lehet valakiből polgárőr, és 
az is, hogy nincs „túljelentkezés”. Ön mikor és miért 
lett az?
2012 óta vagyok polgárőr. Korábban több alapítványi 
rendezvény szervezésében, lebonyolításában részt vet-
tem Herceghalomban, így kerültem kapcsolatba azokkal 
a polgárőrökkel, akik a rendezvényeket biztosították. 
Ekkor merült fel az ötlet, hogy ezeket a feladatokat én 
is megtervezhetném, el is láthatnám. Tehát, praktikus 
okokból lettem polgárőr, közben pedig annyira megsze-
rettem, hogy a rendezvényes munkák után sem merült 
fel, hogy kiszálljak.



www.herceghalom.hu

12 | civil szervezetek

2012.április 14-én döntöttünk, /12 fő/ az önálló Herceg-
halomi Mozgáskorlátozottak Egyesületének a megala-
kításáról. 2012. május 25-én tartottuk meg az alakuló 
Közgyűlésünket. Ekkor már a taglétszámunk 25 fő volt. 
Jelenlegi taglétszám:76 fő. A Budapest Környéki Törvény-
szék 4. Pk.60.166/2012/4. sz. végzés alapján A Bíróság jog-
erős záradéka 2012 október 18-án kezdte meg működését, 
meghatározott célok, és alapelvek alapján,mint az Orszá-
gos Szövetségünk a MEOSZ is.
Fontos szempontként rögzítésre kerültek; - hogy intéz-
kedéseik, javaslataik során a legsúlyosabb állapotú moz-
gássérült emberek igényéből kell kiindulni, megteremtve 
az egyenlő esélyeket. Megfogalmazódott a rehabilitáció, 
ön rehabilitáció fontossága, valamint a pártsemlegesség. 
Fogadják el a pártok az egyesületeket, mint szervezet ak-
tív pártsemlegességét, és ebből eredő magatartását.
Indokolt a mozgássérült emberek méltóságteljes életének 
megteremtése, személyes érdekek képviselete érvényesí-
tése és védelme.
 Céljaink: Ezen érdekek a mozgásfogyatékos emberek sa-
játos szükségleteinek kielégítése, szociális biztonsága, 
rehabilitációja, személyes kiszolgáltatottság nélküli ön-
álló életvitelükhöz és emberi, állampolgári jogaik való-
ságos érvényesüléséhez fűződjenek.
Célok továbbá, mozgáskorlátozott emberek hazai szerve-
zeteinek összefogása, tevékenységüknek segítése, össze-
hangolása, közösségi érdekeik érvényesítése, védelme, 
képviselete.
Nem pusztán érdekvédelem, érdekképviselet volt a kitű-
zött cél, ennél sokkal többről volt szó. Az egyenlő esélyű 
hozzáférés megteremtéséről, az élet minden területén, az 
önrendelkezésen alapuló önálló életről, komplex reha-
bilitációról, társadalmi szemléletváltásról, partneri vi-
szony a döntések meghozatalakor.
Egy olyan élhető világ megteremtéséről, amelyekben 
nincsenek akadályok, sem a környezetben, sem a fejek-
ben, sem a szívekben.

Elkezdtük a munkát, éves munkaterv szerint. A követke-
ző évben folyamatosan alakítottuk ki tevékenységünket, 

szolgáltatásokat, melyek a következőek:
Az egész évben végzett folyamatos tevékenységek, szol-
gáltatások: 
- Sorstársaink tájékoztatása, felvilágosítása a mozgássé-
rülteket érintő rendeletekről, támogatási rendszerekről, 
/lakás akadálymentesítési támogatás, gépjármű szere-
zési és átalakítási támogatás, fogyatékossági támogatás, 
parkolási engedély, rokkantsági és rehabilitációs ellátás, 
ápolási díj, jelzőrendszeres segítségnyújtás, stb./ ügyfél-
fogadási napon és telefonon, ill. klubnapjainkon. 
- Tagjaink helyzetének folyamatos megismerése- felmé-
rés-. 
- Az önkormányzattal és a civil szervezetekkel együtt-
működés. 
- Az ügyfélfogadásról, Közgyűlési határozatokról, elnök-
ségi ülésekről vezetett nyilvántartás ,      jegyzőkönyv fo-
lyamatos vezetése készítése. 
- Pályázatok figyelemmel kisérése, készítése folyamatos. 
- Gyógyászati segédeszközök kölcsönzés folyamatos mű-
ködtetése is beindult.
- Ortopéd cipő elkészíttetésében folyamatos segítség-
adás,
- Évente 2 szer, tavasszal és ősszel 12-12 alkalmas gyógy-
torna működtetése, mely alkalmanként 1 óra.
- Kulturális és szabadidős programok szervezése, pénz-
ügyi források esetén. 
- Kedvezményes úszási lehetőség tovább vitele az ABA-
CUS - ban  , 2013. augusztus 21-től.
- Adománygyűjtés. 
- Jogszabály változások figyelemmel kisérése. 
- Szakmai konferenciákon, továbbképzéseken való rész-
vétel/ ha anyagi forrásaink lehetővé teszik./
- Településünkön az akadálymentesítés figyelemmel 
kisérése együttműködés kialakítása igen fontos feladat.
- Az egyesületünk pénzügyi és adminisztrációs, - iktatás 
- tagnyilvántartási rendszerének végzése 
- Sorstársi tanácsadás, ügyfélszolgálati rendszer mű-
ködtetése.
- Jogsegélyszolgálat működtetése tagjainknak illetve a 
szociálisan rászoruló Herceghalomi lakosoknak. E szol-

Beszámoló a HMKE 
2022 évi munkájáról

Az EGyESülETüNK élETéBEN NAGyoN FoNToS Ez A DáTuM, HISz, 2022-BEN üNNEPElTüK 
A MEGAlAKuláSuNK 10 évES évFoRDulóJáT. ElőzőlEG A BIAToRBáGy éS KÖRNyéKE 
MozGáSKoRl áTozoT TAK EGyESülE TéHEz TARTozTuNK , MINT HERCEGHAloMI 
CSoPoRTJAKéT MűKÖDTüNK 2002 év óTA. ENGEDJENEK MEG EGy KIS vISSzATEKINTéST, 
ÖSSzEGzéST.
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gáltatásunk megszűnt, de hálásak vagyunk, hogy 8 évet 
tudott működni. Jelenleg e feladatot az Önkormányzat 
vette át, ők működtetik.
- Beteglátogatás az érintett tagoknál. 
- Évente 4 x Elnökségi ülés megtartása.
- Alapszabályban foglaltak betartása.
Az elmúlt évek során teljesség igénye nélkül tartottunk 
Rokkantak Napját, majd később Esélyegyenlőségi Napot 
rendeztünk, Tartottunk Nő napot, Számító gépes tanfo-
lyamokat, múzeumlátogatásokat, parlamenti kirándu-
lást, hajókirándulást, gyógyfürdő látogatást, Meridián 
tornát, gyógytornát, színházi előadásokra csoportos lá-
togatást szerveztünk. Karácsonyi rendezvényünk is volt 
minden évben. Társ egyesületekkel- Biatorbágy, Török-
bálint, és Budapest- jó kapcsolatot alakítottunk ki.
Rendszeresen részt vettünk a Szemétszedésnél, az Ön-
kormányzati rendezvényeken, Majálison 100 főre főz-
tünk, Gyermeknapon lángost és palacsintát sütöttünk. 
A falunapokon is lángost sütöttünk. A ruhaosztásoknál, 
gyertyagyújtásoknál segédkeztünk.

Egy kis statisztika, mely még a munkánkat tükrözi: 

Az elmúlt 10 év – alatt.
Összes ügyiratok száma: 973 db ügyirat. 
Ügyfélfogadáson megjelentek száma:458 fő.
Önkéntes munkaórák száma az elmúlt 10 év alatt: 
5990 óra. 
Átlagosan évente 30 fő.
Összesen 3047 főt érintettek a programjaink.

Érdekvédelmi munkánk a tagjainknak és a lakosság szá-
mára az alábbi esetekben történtek: 
Jogi tanácsadás, jogsegélyszolgálat, kedvezményes TE-
LENOR és TELEKOM előfizetések igénybevételéhez, fo-
gyatékos támogatás igényléséhez, ápolási díjigényléshez, 
parkolási igazolványigényléshez, lakás átalakítási támo-
gatásigényléshez, gyógycipő elkészíttetésében,
Gyógyászati segédeszköz kölcsönzés, özv. Nyugdíjigény-
léshez, településtámogatás igényléshez,
Gépjármű teljesítményadó igénybevételéhez, gépjármű-
szerzési támogatásigényléshez, jelzőrendszeres segít-
ségnyújtás igényléshez, állapot rosszabbodási kérelem 
benyújtásához,
Rehabilitációs ellátásigényléshez, tanácsadás, rok-
kantsági ellátásigényléshez, közgyógyellátási igazol-
ványigényléshez, szociális étkeztetésigényléshez,házi 
szociális gondozásigényléshez, szakorvoshoz történő 
eljutásban, bevásárlásban, gyógyszerkiváltásban, rámpa 
kialakításban.
Beteglátogatások történtek az érintett tagoknál.
Számtalan esetben telefonon kért segítségnyújtások.
Összesen 1369 esetben nyújtottunk segítséget tagjaink-
nak és a helyi lakosságnak, Munkánk során összesen: 
5847 főt érintettek rendezvényeink, programjaink az el-
múlt 10 évben.

Most szeretnék a 2022 évi munkánkról is egy pár szót 
mondani.
Minden betervezett programunkat sikerült megvalósíta-
nunk.
Így a gyógytornánkat tavasszal és ősszel, nyáron két 
gyógyfürdő kirándulást, 10 éves jubileumi, és az évzáró 
és egyben a karácsonyt megünneplő rendezvényünk is 
megrendezésre került.
Ezen kívül a községi rendezvényeken, ukrán menekül-
teknek adománygyűjtés, Szőlősgyulaiak fogadásán se-
gítettünk, majálison főztünk, gyermeknapon, falunapon 
sütöttünk, testvértelepülés fogadásában, ellátásunknál 
segítséget nyújtottunk, adventi ünnepkor gyertyagyúj-
tásnál is segédkeztek tagjaink. Részt vettünk a Biatorbá-
gyi és Törökbálinti Mozgáskorlátozottak Egyesülete által 
megrendezésre kerülő Empátia Napon is.
A hozzánk fordulónak igyekeztünk a legjobb tudásunkkal 
a segítségére lenni. Minden szolgáltatásunkat működtet-
tük.
Iktatásunkban 110 ügyirat, az ügyfélfogadáson megje-
lentek száma:  74 fő volt, ahol különféle ügyekben kértek 
segítséget. 
Összesen: 333 fő vett részt a rendezvényeinken, de voltak 
olyan programok ahol az egész lakosságot érintették.

Köszönöm a rendszeresen támogatók egész évi segít-
ségét, elsősorban az Önkormányzatnak, ABACUS Igaz-
gatójának, Kálmán Zsoltnak, TESCO Logisztikai Köz-
pont- Zimmermann Botond Igazgató Urnak, a PÁK-TO 
Kft –nek, Agrosystem Zrt vezérigazgatójának, Sipospak-
nak, Hegedűs Sajtműhelynek, Gyermelyi Tésztagyárnak. 
Szeretném megköszönni továbbá a Mozgáskorlátozottak 
Egyesületeinek Országos Szövetség vezetőinek, munka-
társainak a folyamatos szakmai segítségnyújtást és tá-
mogatásukat. 
Köszönöm az elmúlt évi 1 %-os felajánlásokat, tagjaink, 
az elnökség önzetlen munkáját. Nélkülük nem sikerült 
volna a terveink megvalósítása.
Végezetül azt gondolom, hogy egyesületünk teljesítette 
vállalásait, céljainknak megfelelően, eredményesen zár-
tuk a 2022-es évet is.
Herceghalom, 2023. február 04. 

Lékáné Szegedi Borbála Elnök

Kérem, hogy az idén is segítsék az egyesület munkáját a 
személyi jövedelem 1 %-os felajánlásával, illetve aki te-
heti folyószámlánkra utalt pénzadománnyal is segítheti 
az egyesületünket. Várjuk új tagok és pártoló tagok je-
lentkezését is a 06 20 243 7579 és 06 20 261 5732 telefonon 
vagy a Kozáromi u. 25 szám alatt.
Adószám: 18334320-1-13
Számlaszám: 11736020-29904484 

A cikk nem szerkesztőségi tartalom. A beszámolót Lékáné 
Szegedi Borbála kérésére változtatás nélkül közöljük.
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ISKOLÁBA HÍVOGATÓ 
2023/2024

Szeretettel várja a leendő első osztályosokat 
a

 
Herceghalmi Általános Iskola és Alapfokú Művészeti Iskola 

Bemutatkozás 

A leendő elsős tanító nénik bemutatkozó írását megtalálják iskolánk megújított honlapján: 
https://hehaiskola.hu/hirek-esemenyek/beiskolazas/ 
ahol iskolánk valamennyi területéről is tájékoztatást nyújtunk.  
Elsős tanító nénik:  

- Elbertné Szekeres Éva 
- Peregi-Buzár Valéria 

A tanköteles korú gyermekek listája szerint a következő tanévben ismét két osztályt indítunk, 
melyhez tanítói álláshirdetést tettünk közzé. 

Gergely naphoz kapcsolódó legismertebb népszokás a Gergely-járás. Ezen a napon a gyerekek 
vidám jelmezes felvonulással, köszöntők éneklésével és dramatikus játékokkal emlékeznek 
Gergely pápára, az iskolák patrónusára, bemutatják az iskolai életet, az új tanulókat iskolába 
hívogatják, ajándékot készítenek nekik.  
Március 6-án a negyedik osztályosaink meglátogatják a leendő testvérosztályukat az óvodában 
Március 7-én kézműves és sportfoglalkozásra várjuk az ovisokat 10 órától 
Március 9-én 11 órától a 4. osztályosok Gergely járás jelenettel várják leendő elsőseinket, mely 
jeles napon iskolapolgárokká fogadjuk őket. 

Szülői értekezlet 

Ezen alkalommal megismerhetik a leendő tanítókat, tájékoztatást kapnak iskolánkról és a 
beiratkozással kapcsolatos tudnivalókról. 
Ideje: Március 8. szerda 17:00 
Helye: Herceghalmi Csicsergő Óvoda 

Sok szeretettel várunk minden kedves érdeklődőt programjainkra!

Beiratkozás 
 

  
2023. április 20-21.  

Gergely-járás 



Víz-, csatorna- és szemétszállítási díj kompenzációra jogo-
sult az a lakos, aki ezen közüzemi szolgáltatások után díjfi-
zetésre kötelezett és megfizeti a számla díjkompenzációval 
csökkentett összegét, továbbá családjában az egy főre jutó 
nettó jövedelem nem haladja meg:
• Egyszemélyes háztartás esetén: 150.000,-Ft-ot
• Kétszemélyes háztartás esetén: 100.000,-Ft-ot
• Három- vagy többszemélyes háztartás esetén:
 90.000,-Ft-ot.

A közüzemi díjkompenzáció havi összege:
• Vízdíj-kompenzáció: 1.500,-Ft/hó
(Vízdíjkompenzációt csak a csatornahálózatra is rákötött fo-
gyasztók vehetik igénybe, kivéve az ellátatlan területen élők.)

• Csatornadíj-kompenzáció: 2.000,-Ft/hó
• Szemétszállítási díj kompenzáció: 1.300,-Ft/hó

A közüzemi díjkompenzáció iránti kérelmek beszerezhetőek 
a Polgármesteri Hivatal épülete előtti tárolóról, illetve le-
tölthető a település honlapjáról. A kitöltött kérelemlapokat 
a szükséges mellékletekkel (jövedelemigazolások) együtt 
2023. február 28-ig kell visszajuttatni a Polgármesteri Hi-
vatalba.
A kérelmek elbírálásának határideje: 2023. március 15.
A 2023. február 28. után érkezett jogosult kérelmek időará-
nyosan kerülnek támogatásra.

Csizmadia Zsuzsanna polgármester

Kedves Támogatóink! 

30 éve töretlenül tevékenykedünk a 
herceghalmi gyermekekért.  

Rendkívül hálásak vagyunk minden kedves felajánlónknak, örömmel tölt 
el minket, hogy támogatják munkánkat és segítik, hogy az alapítvány 

céljait megvalósítsuk. 

 SZJA civil 1% felajánlások: 

2012. év:     735.000 Ft 

2013. év:  1.072.000 Ft 

2014. év:  1.014.000 Ft 

2015. év:  1.358.798 Ft 

2016. év:  1.614.183 Ft 

2017. év:  1.501.944 Ft 

2018. év:  1.694.166 Ft  

2019. év:  1.757.767 Ft  

2020. év:  1.590.128 Ft 
 

HERCEGHALOM GYERMEKEIÉRT KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY 
Adószámunk: 19186429-1-13 

 

Bankszámlaszámunk: 11742173-20011868 
Email: herceggyerek@gmail.com 

Weboldal: https://alapitvany.herceghalom.hu/ 
 

Kérjük, alapítványunk sikeres munkájához az idei rendelkezési 
évben is járuljon hozzá adója 1%-ának felajánlásával, segítse 

ezzel törekvéseinket, céljaink megvalósítását! 

A támogatást az idei tanévben is a településen élő 
gyermekekre, fiatalokra fordítjuk.  

 

SZJA civil 1% felajánlások:
2012. év: 735.000 Ft
2013. év: 1.072.000 Ft
2014. év: 1.014.000 Ft
2015. év: 1.358.798 Ft
2016. év: 1.614.183 Ft
2017. év: 1.501.944 Ft
2018. év: 1.694.166 Ft 
2019. év: 1.757.767 Ft 
2020. év: 1.590.128 Ft
2021. év: 2.207.121 Ft

Kedves Támogatóink!

Kérjük, alapítványunk sikeres munkájához az idei rendelkezési évben is
járuljon hozzá adója 1%-ának felajánlásával, segítse ezzel törekvéseinket,

céljaink megvalósítását!
A támogatást az idei tanévben is a településen élő gyermekekre,

fiatalokra fordítjuk.

HERCEGHALOM GYERMEKEIÉRT KÖZHASZNÚ ALAPÍTVÁNY
Adószámunk: 19186429-1-13

Bankszámlaszámunk: 11742173-20011868
E-mail: herceggyerek@gmail.com   •   Weboldal: https://alapitvany.herceghalom.hu/

Közüzemi kompenzáció
TáJéKozTATJuK A TISzTElT lAKoSSáGoT, HoGy HERCEGHAloM KÖzSéG ÖNKoRMáNyzATA 
Az Előző évEKHEz HASoNlóAN, DE A KÖzüzEMI DíJAK válTozáSáRA TEKINTETTEl, 
NAGyoBB MéRTéKBEN éS SzélESEBB lEHETőSéGGEl KÖzüzEMI KoMPENzáCIóBAN 
RéSzESíTI Az ARRA RáSzoRulóKAT A 2023. JANuáR 1. – 2023. DECEMBER 31. KÖzÖTTI 
IDőSzAKBAN.




